
 

 

Indkaldelse til og dagsorden for skolebestyrelsesmøde 

 onsdag d. 24.01.2024 
 

Mødedato: 24. januar 2024 

Mødetid: 17.00-19.30 

Mødested: Personalerummet 

Afbud fra: Andreas, Marius og Ahmed, Tina 

Til stede: Anne Marie, David (suppl. For Andreas), Kirsten, Kasper, Peter, Kristine, Caroline, Ewa, 

Julie, Tobias, Louise, Ida 

Referent: Heidi 

 

 

Dagsordenspunkt Indhold / referat b O D Besl. 

1. 

Godkendelse af 

dagsorden og referatet 

fra 6. dec. 2023 

 

2 min. 

Bilag referatet fra 6. dec. 

 

Godkendt. 

X   X 

2.  

Mødets sang 

  

5 min. 

Barndommens Gade     

3.  

Elevrådet 

 

10 min. 

Planlægning af udeområder  X   

4. 

Ukraine 

 

Tina 

10 min. 

Kun én Ukraine-klasse tilbage – den ældste – da alle de 

yngste er udsluset helt i almenklasserne.  

I løbet af foråret er den ældste også fuldt udsluset, så vi inden 

sommerferien har fuldt integreret alle ukrainske elever. 

 

Pt. er vi lidt udfordret ift. voksendækning i den sidste periode 

af eleverne, da tilbuddet udsluses og medarbejderne finder 

andre/nye opgaver. 

Pt. er der 27 ukrainske elever på skolen – det er udfordrende 

for alle parter, både de ukrainske elever, de voksne og øvrige 

elever på ØF. 

 X   



 

 

Det er bedre for de ukrainske børn at være i DK og ikke i 

Ukraine, men har ikke hjertet med i at være her – det er 

hjemme i Ukraine. Nogle har fundet sig til rette, men flere 

bøvler med at føle sig tilpas i DK som sådan.  

Ved indskrivningen ser det ud til, at der kommer 4 nye 

ukrainske elever – det er søskendebørn. Der følger ingen 

ekstra ressourcer med til de nye elever i næste skoleår – det 

er skolen selv der skal finde ressourcer til de elever i 

skoledagen. 

Flere af især de store elever følger stadig ukrainsk skole på 

nettet EFTER skoletid – så de spændes ud ift. hvor meget 

skole de skal igennem i en uge. 

5. 

KKFO 

 

Kasper 

10 min. 

Skole/KKFO’en har i sambejde med børnehaverne i Stærkt 

samarbejde haft ”Science-festival”. En hel dag – hvor 

kommende skolestartere kom over på skolen og deltog i 

værksteder på skolen. Værkstederne var både på KKFO, hal, 

bibliotek og oppe i børnehaveklasserne. Der var dialogisk 

læsning med fokus på naturfaglige fænomener i hverdagen, 

raketbygning og flere naturvidenskabelige forsøg. 

Der har været rigtig gode tilbagemeldinger fra børnehaverne 

ift. dagen. Udflytterbørnehaven havde lidt besvær med 

dækning af dagen, men det lykkedes og det er noget, som vi 

kommer til at bygge videre på fremadrettet i Stærkt 

Samarbejde. 

 X   

6.  

Skolefoto 

 

Ida 

10 min. 

Se information til dette punkt efter dagsordenen under noter 

 

Priserne er stort de samme som alle andre firmaer. Elevbogen 

er med til alle – uagtet om man bestiller billeder eller ej. 

 

Der udtrykkes lidt skepsis ift. at alle får en elevbog, selvom 

man ikke bestiller noget.  

 

Der er spørgsmål ift. hvis vi ikke vælger dette firma, er det så 

”bare” modellen fra i år, hvor det kun er et klassebillede.  

 

I tilbuddet mangler det at kunne vælge KUN klassebillede i 

print. Men det står i indledende bemærkninger, at man kan 

tilkøbe klassebilledet i A5. 

 

Efter en meningstilkendegivelse går Ida videre med 

kontakten med firmaet og laver aftale med dem.  

X X X X 



 

 

Der er reserveret datoer til ØF i september 2024 – 12.-13.sep. 

til klassebillede og 14.-15. sept. til portræt.  

7. 

Planlægning af 

kommende 

kontaktforældremøde 

 

Tobias 

10 min. 

Planlagt møde d. 27. feb. 2024 

 

Dagsorden til mødet?  

Tobias har skrevet ud til alle kontaktforældre ift. mødet – han 

har ikke fået så meget respons og foreløbigt ikke fået forslag 

til punkter, nogen ønsker på. 

 

Evalueringen af mobilpolitikken er allerede på fra SB. 

 

På mødet kunne man også allerede tage snakken med 

kontaktforældrene ift. skolefoto og hvordan det kommer til at 

foregå i september – så det allerede nu kommer til at blive 

bredt ud blandt forældrene efter tilbagemeldingerne i 

efteråret, hvor der kun blev taget klassebillede internt på 

skolen. 

 

    

8.  

Økonomi 

 

KH 

10 min. 

I går var der møde med økonomi-konsulenten. 

Det ser nogenlunde ud – der er igen besparelser i dette 

budgetår grundet specialområdet igen sprænger rammen ift. 

at holde antallet af segregerede elever bare i antallet fra 

foregående år. Den procentvise del af segregerede elever 

fortsætter med at stige.  

BUF-borgmesteren har igen med forhandlingerne om 

fordeling af overskydende midler fra 2023 fået midler til at 

dække noget af overskridelsen af budgettet til 

specialområdet. 

I vores område – IBØ – er syv skoler på økonomisk 

handleplan. Det er ikke, fordi der sidder skolebestyrelser og 

ledelser på de andre skoler, der ikke kan styre deres økonomi. 

Men fordi der er stigende pres på skolernes økonomi både ift. 

elevsats og flere andre områder.  

 

I februar kommer de sidste tal ift. budgettet 2024 – så i slut 

feb./start marts kunne økonomi-udvalget mødes for at 

kvalificere prioriteringen i 2024. 

 

Spørgsmål fra SB – hvad vil BUF gøre ift. det stigende antal 

specialbørn, skal man bare ”ikke” hjælpe dem? 

Kirsten orienterer kort fra det, som ledelsen er blevet 

præsenteret for i forvaltningen, hvor der bl.a. er peget på, at 

 X   



 

 

der segregeres for mange fra børnehave og til skole – kunne 

man have fokus på overgange og støtte børnene ind i skolen 

– så de ikke segregeres fra start.  

 

 

Pause Mad     

9.  

Ferieplan 24/25 

vedtages 

 

KH 

10 min. 

Se bilag for de to forslag 

 

Der er en kort drøftelse af, hvornår juleferien skal starte og 

slutte. Den eneste forskel på de to forslag er, at der i forslag 2 

er skoledag lørdag d. 21. dec.  

 

Forslag 2 er enstemmigt vedtaget. 

 

X  X X 

10. 

Børnesundhedsundersø

gelsen 

 

KH 

30 min. 

Bilag – rapporten 

 

Kirsten orienterer kort fra et møde med elever og hvad de 

synes var interessant i undersøgelsen: 

 

- Elever føler sig forskelsbehandlet/udsatte ift. deres ophav - 

især ikke vestlig. Der er sket en fordobling fra sidste 

undersøgelse – det vil vi som skole gå dybere ned i, da det 

også dækker over religion, seksualitet, osv. 

- Præstationskultur  

- Fritidsliv - børnene fortæller, at de går til mange ting  

- Børnene vælger klubben fra – børn vælger især digitale 

fællesskaber 

- Skærmtid – rigtig meget tid på skærm HELT op til, at de 

skal falde i søvn – hvilket forskningsmæssigt er påvist 

påvirker søvnen i negativ retning. Flere børn sover i samme 

rum som deres telefon, der så modtager 

beskeder/notifikationer i løbet af aftenen/natten. 

- Børnene oplever også, at de får meget skældud i skolen – 

det tager vi som skole med os – for det er vigtigt, hvad 

skældud er og hvordan vi sammen med børnene samarbejder 

om en god dialog og kommunikation i klasserummet. 

 

Rapporten tages op på næste skolebestyrelsesmøde igen – 

hvor medlemmerne fra elevrådet er med til drøftelsen. Vi 

skal have for øje, at vi også har en ”skoleudviklingssamtale”, 

X  X  



 

 

hvor den også skal have plads og hvad vi arbejder med ift. 

denne. 

 

11. 

Eventuelt  

herunder meddelelser 

 

10 min. 

Drøftelse og udarbejdelse af princip for fysisk uv-miljø står i 

årshjulet – åbent spørgsmål fra ledelsen – ønsker SB den på 

dagsordenen eller?  

- kommentarer fra SB: Der har løbende været arbejdet med 

udløbere af ønsket om at gen-tænke det fysiske uv-miljø især 

frikvartererne. Det er der arbejdet med ift. social clubs, åbent 

på biblioteket for 7.-8.årgang, hvor der kan spilles brætspil, 

læses og bare slappe af.  

 

Besøg af politisk udvalg d. 17. januar 2024 – udvalget og 

direktionen var glade for besøget og har givet mange positive 

tilbagemeldinger efterfølgende. Besøget centrerede sig om 

”flex-klasse”-struktur. Flere BUF-flex børn i samme klasse 

for at samle ressourcer og kunne arbejde med helheden i 

skoledagen. 

 

Renoveringen af indskolingsbygningen betales ikke af skolen 

– men kører i en byggesag i Københavns Ejendomme 

(KEJD). Der er rigtig mange gener – ikke blot for skolen, 

men også for de nærmeste naboer.  

Pt. ser det ikke ud til, at de ikke når det til 1. marts som 

planlagt – men de har endnu ikke meldt mere ud ift. dette. 

I morgen torsdag d. 25. januar spærres hele området omkring 

bygningen af, så ALLE voksne og børn i 

indskolingsbygningen skal gå ind og ud igennem den gamle 

bygning. Det er grundet børnenes sikkerhed, da de skal flytte 

flere store vinduespartier ind og bruge kran til dette.  

 X   

12. 

Lukket punkt 

 

10 min. 

     

Dato for kommende 

SB-møder 

 

 

 

 

28. feb. kl. 17-19.30 

24. april kl. 17-19.30 

12. juni kl. 17-19.30 

 

 

 

    



 

 

Punkter til kommende 

møder: 

 

 

 

 

 

 

Øvrige møder: 

28. feb. Mobilpolitik – evaluering tilbagemeldinger tages op 

første gang på SB – derudover børnesundhedsundersøgelsen 

igen. Ledelsen vil også orientere om den 

skolelederuddannelse, som alle skoleledelser i hele KBH 

deltager i igennem i dette skoleår samt næste. 

 

(Flyttes til april-mødet: opsamlingspunkt ift. SUS fra det 

fælles IBØ-SB-møde), orientering om overgange til 

ungdomsudd. (v. uddannelsesambassadørerne), EAT? 

 

Kontaktforældremøde tirsdag d. 27. februar kl. 17-18.30 

Skoleudviklingssamtale d. 16. september 2024 kl. 13-16 

Arbejdsgrupper Økonomiudvalg: 

Dan, Tobias, Kirsten og Anne Marie og Peter 

 

    

 

 

 

  



 

 

Noter til punkter 
 

 

Information til punkt 6 – svar fra foto-firma: 

 

Alle elever får en fotobog, uanset om de bestiller eller ej, den er gratis. 

Klassebilledet kan godt købes i a5. 

Vi opdaterer filerne i skolens administrative systemer, mit gæt er at skolen enten benytter TEA eller 

KMD, vi kan uploade direkte til begge systemer. 

 

To share: 

Print - 2 stk. 18x24, 4 stk. 13x18 (4 ark) 

Klassebillede - 2 stk. 

Digital fil - Lille digital portrætfil 

650 kr. 

 

Standardpakke: 

Print - 1 stk. 18x24, 4 stk. 13x18, 2 stk. 9x12, 4 stk. 6x9, 4 stk. 3,5x4,5 (4 ark) 

Klassebillede - 1 stk. 

Digital fil - Lille digital portrætfil 

479 kr. 

 

Minipakke: 

Print - 1 stk. 18x24, 1 stk. 13x18, 2 stk. 9x12 (2 ark) 

Klassebillede - 1 stk. 

Digital fil - Lille digital portrætfil 

389 kr. 

 

Mikropakke: 

Print - 1 stk. 13x18, 2 stk. 9x12 (1 ark) 

Klassebillede - 1 stk. 

Digital fil - Lille digital portrætfil 

339 kr. 

 

Digitalpakken: 

Print - Ingen 

Klassebillede - 1 stk. 

Digital fil - Stor digital portrætfil (Både i S/H og farve) 

389 kr. 

 

Budgetpakken: 

1 stk. 13x18 portræt 

1 stk. A5 klassebillede 

Digital fil - Lille digital portræt fil 

299 kr. 

 



 

 

Digitale filer: 

1 stor digital fil - 250 kr. 

5 store digitale filer - 1000 kr. 

10 store digitale filer - 1800 kr. 

 

Her er en beskrivelse af de enkelte printark vi tilbyder: 

 

- 1 stk 18x24 

- 2 stk 13x18 

- 1 stk 13x18 + 2 stk 9x12 

- 4 stk 9x12 

- 2 stk. 9x12 + 4 stk. 6x9 + 4 stk. 3,5x4,5 

- 2 stk. 9x12 + 15 stk. 3,5x4,5 

 

Et ark med 2stk 13x18 koster 100kr stykket. Det vil sige man kan få 2stk 13x18 til 50kr stykket. 


